
 
Generalforsamling i Selskabet for Arbejderhistorie 2025 
Torsdag den 13. marts 18:30 – 20:00, Sted: Dansk Metal Hovedstaden, Nyropsgade 25, København 
25 deltagere  
 
Dagsorden. 

1. Valg af dirigent og referent 
Peter Raben valgt som dirigent - Christian Holtet valgt som referent. 
Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen var lovlig indkaldt 
 

2. Bestyrelsens beretning 
Mads Bruun Pedersen fremlagde bestyrelsens beretning. Der er i perioden taget store skridt 
med hensyn til at udbrede aktiviteterne ud over Valby Bakke. Der er lavet en stribe 
arbejderhistoriefestivaler i Jylland. En bevilling fra Kulturministeriet har gjorde disse 
aktiviteter mulige. Det startede med festival i Silkeborg, siden fulgte Randers i juni. Dernæst 
kom turen til Aalborg i september i samarbejde med fagbevægelsen. Festivalen i Aalborg 
gentages i 2025 til efteråret. Der er medfinansiering til dette arbejde. I oktober afholdtes den 
traditionelle arbejderhistoriefestival i København denne gang i samarbejde med 
Byggefagenes Samvirke, der gav en meget fint tilskud. I november var der festival i 
Flensborg med 120 deltagere. Også dette arrangement gentages i 2025. Seneste festival har 
været i Esbjerg, afholdt i februar 2025, lavet i samarbejde med fagbevægelsen.  
I juli-august var der sommerhøjskole i Jaruplund med 42 deltagere. Det var nr. 3 i rækken. I 
2025 bliver der højskole på Nordfyn.  
Der har været afholdt 5 foredrag i København. 
SFAH har deltaget med en stand på ”Historiske Dage”, hvor man kunne komme i kontakt 
med et bredt publikum. Også dette vil blive gentaget i 2025.  
Arbejderhistorieprisen på 30.000 kr. blev uddelt til Pontus Järvestad, som senere vil holde et 
foredrag. 
Nyhedsbrevet er udkommet 5 gange i perioden. Der er 900 abonnenter. Der er 1900 der liker 
vores Facebookside og 2.000 følgere.  
Der arbejdes videre med Arbejdersangbogen. Der er givet 400.000 kr. i bevilling fra 
Kulturministeriet med henblik på digitalisering af sangbogen. Der er allerede indspillet 5 
numre. Der er indledt samarbejde med AOF. Deadline er 2026. 
Podcastredaktionen på Radio Stjernen har produceret 36 podcast i perioden. Der er en aktiv 
redaktion på 10-12 personer. Også her er man støttet af en bevilling fra Kulturministeriet. 
Forlaget har planlagt udgivelse af en bog om den jødiske bevægelse Bund. To småbøger: En 
om kvindelige pionerer og en om arbejdsmiljø er på vej. Der arbejdes en udgivelse om 
fagbevægelsens internationale historiske udvikling. 
Julekalender 2024. Der deltog 469 personer. 100 flere end året før. Der er gode 
tilbagemeldinger fra deltagerne. Præmierne er sponsorerede. Kalenderen har bidraget til 
udbredelsen af Nyhedsbrevet.   



Medlemsstatus: der er et rimeligt stabilt medlemstal. Det dækker over flere basismedlemmer 
og færre ordinære medlemmer. 
Tidsskriftet Arbejderhistorie er kun udkommet med et enkelt nummer i periode. Som dog er 
et dobbeltnummer. Der er en ny redaktion. Der har været samarbejde med Arbejdermuseet 
om et offentligt arrangement om det seneste nr. Der er lagt planer for kommende temaer. 
Næste tema bliver med fokus på historiske kilder. Senere om arbejderhistorie i Grønland og 
om arbejdsmiljø. Tidligere artikler lægges på www.tidsskrift.dk, der udbreder læserskaren. 
Der arbejdes på at søge tidsskiftstøtte. Udfordringen i den kommende periode er økonomien, 
og spørgsmålet er, hvordan selskabet får råd til 2 numre i 2025. 
Planer for 2025: Der arbejdes på afholdelse af en række festivaler. Der skal fortsat være 
sommerhøjskole og Radio Stjernen skal fastholde det høje antal nye produktioner. Der 
arbejdes med forslag til podcast-kurser i Aalborg og Århus. Desuden internationale 
Zoomforedrag, samarbejde med studerende i København og en kampagne for flere 
støttemedlemmer.  
Debatten: Nina fra redaktionen understreger, at der skal arbejdes visionært med henblik på 
indtægter, så man kan fastholde udgivelsesfrekvensen. Der er søgt om økonomisk støtte til 
forsendelse, og der skal arbejdes på at afsøge øvrige fonde/puljer.  
Sammenfattende sagde Mads, at bestyrelsen og redaktionen skal arbejde på at få afsøgt 
diverse støttemuligheder. 
 

3. Fremlæggelse og godkendelse af årsregnskabet 
Jan fremlagde regnskabet, som var omdelt. Der er et mindre overskud af driften på 4.000 kr. 
Regnskabet godkendt. Budget var fremlagt til orientering. Bestyrelsen arbejder videre med 
det.  
 

4. Indkomne forslag 
Ingen  
 

5. Valg 
a) Valg af bestyrelsesmedlemmer samt suppleanter 

Christian Holtet, Irene Odgaard, Rasmus Emil Hjorth og Peter Raben vælges for 2 år. 
Peter Christensen trækker sig. I stedet indtræder Jan Henriksen for et år. 
Jon Benkert Holtet og Jørgen Juul Rasmussen vælges som suppleanter for et år.  

b) Valg af revisorer samt revisorsuppleant. Bent Gravesen fortsætter som revisor. Lars K. 
Christensen vælges til erstatning for Knud Holt Nielsen, som har ønsket at trække sig. 
Thomas Werner Hansen vælges som revisorsuppleant. 
 

6. Evt. 
Mass Madsen opfordrede til, at der arbejdes på at få etableret et panel med folk, der kan 
stille med underskudsgaranti, så økonomien i tidsskriftet styrkes. 
 

 

http://www.tidsskrift.dk/

